
 

 

    

Godkjent referat 

Side 1 Godkjent referat møte 120615 

 

Møte om: Kontaktmøte mellom Kirkeavdelingen, Presteforeningen og 

Fagforbundet teologene 

Saksnr.: 14/792 

Til stede: Fra Presteforeningen: Martin Enstad, Anna Grønvik, Ole-Johs Huuse, 

Ingvild Osberg, Ole Jacob Støle  

Fra Fagforbundet teoLOgene: Stig Jørund B. Arnesen, Arvid Tønnesen. 

Fra vernetjenesten: Dag Tormod Milje  

Fra KUD: Ingrid Vad Nilsen, Thom M. Rafoss, Ellen Ur, Torbjørn 

Backer Hjorthaug, Jørn Hagen (sak 14/2015), Randi Hvidsten (sak 

14/2015), Anne E. Sæther 

 

Dato: 

 

12.06.2015 

Møteleder: Ingrid Vad Nilsen 

Referent: Anne E. Sæther 

Kopi: Bispedømmerådene 

 

Referat fra felles kontaktmøte mellom Kulturdepartementet, Presteforeningen og 

Fagforbundet teologene 

 

Sak 13/2015 Godkjenning av referat fra kontaktmøte 20. april  

 

Presteforeningen ba om at siste setning i sak 11/2015 strykes.  

 

I saker hvor det er ulike syn, skal referatet gjengi partenes synspunkter.  

 

Referatet ble godkjent med den foreslåtte endringen. 

 

 

Sak 14/2015 Drøfting av ny boligordning (vedlegg) 

    

Forut for møtet var det sendt ut justert utkast til boligordning i rekrutteringssvake områder. 

Departementet innledet med å gjennomgå de justeringene som var gjort i utkastet etter 

innspillene som var kommet fra de ulike instansene som var bedt om å uttale seg, jf. 

departementets brev 11. mars 2015.   

 

Presteforeningen hadde følgende kommentarer: 
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- Det er positivt at departementet vil justere regelverket ved behov. Dette 

bør kommuniseres ut. 

- Forutsetningen om at leien skal følge normalt prisnivå på stedet fremmer 

ikke rekruttering. En mulig løsning kan være å skrive: Husleien følger 

normalt prisnivå på stedet. Det bør dessuten kommuniseres at det er 

mange virkemidler for å fremme rekruttering, bl.a. lønn. 

- Det er positivt at rolleavklaringer mellom prest, bispedømme og Ovf er 

tydeliggjort i dokumentet.  

- Bør pkt. 3 "Tjenesteboliger utenfor rekrutteringssvake områder" utgå, 

siden det her er snakk om boliger som faller utenfor Ovf`s og 

arbeidsgivers ansvar og som altså ikke er tjenesteboliger?  

 

Fagforbundet teologene hadde følgende kommentarer:  

- Boliger som omfattes av pkt. 3 "Tjenesteboliger utenfor 

rekrutteringssvake områder", vil det antakelig være fornuftig å si noe 

om, siden slike boliger faktisk finnes.  

 

Departementet hadde følgende kommentarer: 

- Utgangspunktet vil alltid være en leie som svarer til prisnivået på stedet. 

Å åpne for noe annet i regelverket, er ikke aktuelt.  

- Husleien for kulturhistoriske bygninger, som vil være enestående 

bygninger på stedet, vil det uansett være vanskelig å finne et "normalt 

prisnivå" for.  

- Det vil bli utarbeidet en standardkontrakt for leieforholdet mellom 

presten og bispeømmerådet, jf. merknad under pkt. 5. 

- Pkt. 3 "Tjenesteboliger utenfor rekrutteringssvake områder" vil bli 

vurdert tatt ut eller bare kommentert kort.  

- Departementet vil ta inn en setning som beskriver fleksibiliteten i 

ordningen. 

- Departementet vil endre formuleringen i pkt. 5 til "Prestens husleie 

følger normalt prisnivå på stedet". 

- Det vil ikke bli aktuelt med boligordning som rekrutteringsverktøy for 

døveprestene.  

 

 

Sak 15/2015 Tilskudd til flytting i forbindelse med endring av boligordningen 

  

Presteforeningen ba om at saken tas opp i et eget møte om avvikling av boplikt.  

 

 

Sak 16/2015 Drøfting av utkast til helhetlig plan for forberedelse og gjennomføring  

av virksomhetsoverdragelse (vedlegg) 

  

Departementet innledet med bakgrunn i et utkast til plan som var sendt ut på forhånd.  
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Følgende justeringer var gjort i utkastet til plan siden forrige møte:  

- klargjøring av partsforhold og roller 

- tydeligere beskrivelse av organisering av medbestemmelse 

- beskrivelse av verneombudenes rolle 

- tidslinjen 2015–2017 er mer detaljert 

 

Planen vil være et dynamisk dokument, hvor tidslinjen vil endres underveis i prosessen. 

Departementet vil opplyse om endringer og justeringer i møtene fremover. Det blir anledning 

til en større gjennomgang av planen en gang i halvåret.  

 

Presteforeningen hadde følgende kommentarer: 

- Planen er ryddig og bidrar til en klargjøring av prosessen 

- Det vises til nettsiden som et informasjonstiltak. Nettsiden fungerer ikke 

tilfredsstillende 

- Delen om lønns- og arbeidsforhold må beskrives klarere 

- Det etterlyses en risikovurdering av hele prosessen for forberedelse og 

gjennomføring av virksomhetsoverdragelse 

- Beslutning om virksomhetsoverdragelse bør beskrives tydeligere 

- Omstilling under trygghet er viktig å kommunisere i planen 

 

Verneombudet etterlyste tilgang til nettsiden og påpekte at denne er viktig som en 

informasjonskilde i omstillingen. 

 

Departementet hadde følgende kommentarer: 

- Det arbeides med at nettsiden skal bli bedre tilgjengelig og mer 

pedagogisk lagt opp.  

- Det arbeides med å klargjøre de statlige tariffavtalenes status ved 

overgangen ut av staten. Det er et arbeid som involverer flere 

departementer 

- En overordnet risikoanalyse av prosessen bør tas inn i planen 

 

Sak 17/2015 Forståelsen av invitasjon fra KA til å delta i arbeidsgrupper om tariff, 

OU/EVU og medbestemmelse/HA 

 

Presteforeningen etterspurte nærmere informasjon om KAs tarifforberedende arbeid. De 

oppsatte gruppene fremstår som partssammensatte med bakgrunn i KAs allerede eksisterende 

partssamarbeid med blant annet Presteforeningen og Fagforbundet på KA sektoren.  

 

Fagforbundet opplyste at de har takket ja til å delta i arbeidsgrupper for å holde seg orientert, 

diskutere og sondere terrenget. 

 

Departementet viste til at de omtalte gruppene er en del av Kirkerådets forberedelse av sitt 

fremtidige arbeidsgiveransvar. KAs rolle er forankret i den inngåtte samarbeidsavtalen. Dette 

er derfor primært en sak mellom Kirkerådet og KA på den ene siden og de berørte 
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arbeidstakerorganisasjonene på den andre. Organisasjonene må selv velge hvordan de vil 

forholde seg til initiativet.  

 

Departementet har forståelse for at det er behov for en dialog om framtiden. Det er en 

forutsetning fra departementets side at det ikke foreligger noe formelt partsforhold før 2017. 

Det forberedende arbeidet må gjøres under disse forutsetningene. Kirkerådets forberedende 

arbeid koordineres med departementets tariffarbeid som avgivende statlig arbeidsgiver.  

 

Departementet viste for øvrig til at saken illustrerer behovet for en fornuftig ansvarsdeling 

mellom avgivende arbeidsgiver og representanter for det nye rettssubjektet. Det ble opplyst at 

Kirkerådet møter på arbeidsgiversiden i departementets møte med representanter for de 

kontoransatte. I tilegg møter Kirkerådet i SAMU som observatør, og det ble stilt spørsmål om 

Kirkerådet også bør møte i kontaktmøtene som observatør.  

 

Organisasjonene stilte seg positive til dette.  

 

Departementet vil formidle signaler fra organisasjonene i et møte med Kirkerådet 19. juni. 

 

Sak 18/2015 Studenter og sommervikartjeneste  

 

Presteforeningen viste til at studenter i sommervikartjeneste har beredskap alene og uttrykte at 

de var bekymret for kvaliteten på beredskapstjenesten, i tillegg til at belastningen kunne virke 

inn på rekruttering til videre tjeneste. Presteforeningen ba om at departementet tok 

problemstillingen opp med bispedømmene.  

 

Departementet viste til at bispedømmene har ansvar for å tilrettelegge tjenesten, og at det er 

uheldig hvis sommervikarer blir stående for alene. Det forutsettes at det alltid står en ansvarlig 

sokneprest bak en student i sommervikartjeneste.  

 

Departementet vil ta spørsmålet opp i et møte med stiftsdirektørene 17. juni 2015. 

 

Sak 19/2015 Eventuelt  

 

Departementet informerte om at det er sendt brev til Oslo bispedømme om å avvikle 

gjeldende organisering av beredskap i tidsrommet kl.8–17. Alle bispedømmmer er bedt om å 

avvikle tilsvarende ordninger for beredskap.  

 

Møtedatoer for høsten ble fastsatt til 18. september og 16. november kl 10–12. 
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